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FDI Moot 2020: 

Průlet soutěží FDI Moot 2020 
 

Prvního předkola jsme se s mým týmovým kolegou Michalem Plškem a naším trenérem Martinem 
Švecem účastnili v Praze. Stejně jako všechna další i tento pre-moot byl pořádán online formou. 
Jako první proti nám nastoupili studenti z moskevské univerzity. Před zahájením pleadingů a 
samotného řízení jsme všichni čtyři čekali ve virtuální místnosti a měli jsme tak příležitost se 
navzájem poznat. I když se jednalo o pouhé předkolo, záhy jsme zjistili, že profesionální a 
odměřený přístup si naši soupeři zachovají po celou dobu soutěže. Na svou otázku „where are you 
from“ jsem sice dostal odpověď, že z Ruska, ale když jsem se dále přátelsky chtěl zeptat z jaké 
univerzity, dostalo se mi jen rázné „that is too personal question“. Čekání na rozhodce už tak 
vyplňovalo jen ticho. Náš první pleading působil poněkud nesměle, ale nervozity jsme se rychle 
zbavili. Ledovou sprchou však bylo hodnocení rozhodců. Vyčetli nám, že jsme příliš 
temperamentní a emotivní, a naši soupeři byli naopak pochváleni za odměřenost a rezervovanost.  
 
Našimi dalšími soupeřkami byly sympatické studentky z Univerzity of Buenos Aires. Jejich přednes 
byl na vysoké úrovni a k tomu znaly skvěle i případ. Dotazy rozhodců byly v tomo klání mnohem 
detailnější a nepříjemnější. S ohledem na zpětnou vazbu z minulého kola jsem se trochu obával 
následného hodnocení, když tyto soupeřky byly ještě na vyšší úrovni než ti předešlí. K našemu 
překvapení nás naopak arbitři v tomto kole pochválili za zapálení pro věc a osobitý projev. Získali 
jsme tak s Michalem dobré ohodnocení a na další kola jsme se připravovali mnohem sebevědoměji. 
 
Na další kolo jsme „letěli“ do Athén. Specifika „pleadování“ přes kameru jsme si již osvojili 
v minulém předkole a teď jsme se mohli soustředit hlavně na pojetí naší argumentace, či rozšiřování 
judikatury. Protistranu zastupovali dva studenti z Kolumbie. Stejně jako sokyně z Argentiny i naši 
kolumbijští rivalové se před začátkem řízení nezdráhali s námi prohodit pár slov, zeptat se odkud 
jsme a popřát mnoho štěstí. Řečtí rozhodci byli velice aktivní, obdobně jako v Praze, hodně se 
doptávali a chtěli otestovat, zda rozumíme problematice a jak známe svůj případ. Z tohoto kola 
jsme si taky odnesli cenné rady, které se nám budou hodit do finále. 
 
Díky našemu trenérovi Martinu Švecovi se nám naskytla příležitost si ještě před finále vyzkoušet 
naposledy nanečisto náš pleading. Byli jsme tak pozvání na pre-moot do Dublinu, kde proti nám 
stáli studenti z Univerzity of Suffolk v Bostonu. Jelikož se jedná o univerzitu, která FDI Moot 
Court spoluzakládala a studenti byli rodilými mluvčími, pociťoval jsem bázeň. Motivujícím 
zjištěním pak bylo, že přesto, že je někdo rodilým mluvčím, nemusí ještě nutně znamenat, že musí 
být vždy zákonitě i lepším řečníkem. Velice přínosným byl i fakt, že rozhodci byli advokáti 
z renomovaných mezinárodních kancelářích, kteří se zaměřovali právě na arbitrážní řízení. S těmito 
cennými zkušenostmi jsme se tak mohli pomalu začít chystat na finále. 
 

 
Michal Václavík  

FDI 2020 Team Member 



 
 
 

FDI Moot 2020: 
První zkouška v hlavním městě 

 
Potom, co jsme strávili nespočet večerů přípravami, sepisováním poznámek, argumentů 
a významných arbitrážních rozhodnutí, jsme konečně měli nabyté zkušenosti otestovat při prvním 
simulovaném arbitrážním jednání. To se konalo nedaleko, a to sice v našem hlavním městě. Balit 
kufry jsme ale nemuseli, neboť i tento pre-moot (jako i všechny navazující) se konal ve virtuálním 
prostředí programu Zoom. 

Karlova univerzita nás (alespoň přes internet) hostila ve dnech 16. a 17. října 2020. Přestože jsme 
během přípravy shlédli několik záznamů z pre-mootů proběhlých v Asii a Africe, a tedy jsme věděli 
do čeho že to vlastně jdeme, tak jsme se v prvních minutách po zahájení prvního hearingu třásli 
nervozitou. Vzpomínám, že jsem byl vystrašený z toho, že naši protivníci se budou v zadaném 
problému orientovat lépe, budou mít silnější argumenty, nebo, že budou mnohem lépe mluvit. 
Tehdy jsme v pozici claimanta čelili s kolegou Michalem Václavíkem ruskému týmu 
reprezentujícímu zájmy státu. I přes počáteční nervozitu jsme si ale náš první pleading užili. 
Ukázalo se, že díky poctivé přípravě nebyly na místě ani obavy z argumentů soupeře, ani z otázek 
arbitrů.  

Náš druhý pleading se konal později stejného dne. Tentokrát jsme stáli proti týmu z Argentiny. 
S Michalem jsme už věděli, jaké otázky očekávat a jaké argumenty na nás náš protivník nejspíš 
vytáhne. I nervozita tak maličko opadla. To se odrazilo i v hodnocení arbitrů, kteří nám 
po skončení hearingu gratulovali, protože z našeho přednesu bylo jasně patrné, s jakou chutí jsme 
se do řešení letošního případu pustili. Po závěrečném hodnocení jsme skupinový hovor na Zoomu 
opustili, což znamenalo konec pražského pre-mootu. Zbývalo tedy důkladně prodiskutovat 
všechny poznatky a nápady, které jsme si z proběhlých hearingů odnesli.  

Během obou dnů panovala hodně přátelská atmosféra. Nejen, že jsme měli oporu v sobě navzájem, 
ale vzájemně se podporovaly i jednotlivé týmy z různých univerzit. Z našeho prvního pre-mootu 
jsme si odnesli více jistoty v našem projevu a několik nových argumentů, ale hlavně jsme zjistili, že 
tu řeč, kterou jsme několik hodin psali a další hodiny se jí učili nazpaměť, vůbec nepotřebujeme.   

 

 
Michal Plšek 

FDI Moot Team Member 2020 
  



 
 

 
FDI Moot 2020: 

Aténský Pre-Moot 
 

Po odevzdání písemného podání na nás čekala výzva ve formě pre-mootu pořádaného Athens 
Public International Law Center. Pro pánskou polovinu týmu byl tento pre-moot již druhý, avšak 
dámské osazenstvo čekala premiéra. I přestože jsme viděli předkola z Afriky a Asie, nic nás 
nepřipravilo na to, jak se budeme cítit, až zasedneme před tribunál. Na návštěvu Atén jsme se těšili, 
ale bohužel jsme cestovali pouze k našim obrazovkám. 
 
Tohoto předkola jsme se zúčastnili hlavně s cílem vyzkoušet, zda naše argumenty obstojí 
v porovnání s ostatními týmu a také abychom se postupně začali připravovat na atmosféru 
světového finále. Aténský pre-moot probíhal ve dnech 23. až 25. října 2020 a nás čekaly celkem 3 
kola. Naše první kolo proběhlo v sobotu 24. října a společně s Míšou jsme stály proti týmu ze 
Španělska. Španělský tým byl velmi silným soupeřem a stal se vítězem celého aténského pre-mootu. 
I tak bylo toto kolo velmi užitečné, protože nám pomohl k objasnění některých nejasných otázek 
a k přípravě na čím dál tím víc záludné otázky arbitrů.  
 
V neděli nás čekaly hearingy dva. Opět tento den začal pro mě s Míšou dříve a v druhém kole jsme 
se postavily proti týmu z Prahy. Vzhledem k tomu, že proti sobě stály dva české týmy, bylo toto 
kolo přátelské, avšak ani tak jedna strana soupeře nešetřila. Po zkušenostech z předchozího dne 
jsme byly na otázky arbitrů připravenější a jen tak nás něco nedokázalo rozhodit. Každé kolo je 
v něčem úplně jiné, a přece jsou si hodně podobné. Velmi záleží na povaze arbitrů, může se stát, 
že první otázka na Vás přiletí hned v průběhu Vaší první věty, ale také jsou situace, kdy celý svůj 
připravený pleading přednesete bez jakéhokoli přerušení. Je potřeba, abyste byli připraveni opravdu 
na vše. Vždy po konci pleadingu jsme obdrželi konstruktivní kritiku od arbitrů, která nám pomohla 
vypilovat vše do posledního detailu.  
 
Poslední pleading našeho týmu absolvovali Michal s Michalem v neděli odpoledne. Tento pleading 
kluci ustáli výborně, což se také odrazilo v celkovém hodnocení, kdy Michal Plšek skončil na 
celkové osmém místě, což je opravdu výborný výsledek, vzhledem k tomu, že tento rok byly 
všechny týmy opravdu skvěle připravené. Konec tohoto pleadingu tak znamenal oficiální konec 
celého aténského pre-mootu. My jsme se nicméně odebrali opět k obrazovkám abychom probrali 
naše dojmy a abychom probrali argumentaci našich soupeřů a připravili se na všechny 
potencionální situace, které by v budoucích kolech mohly nastat.  
 
Z tohoto pre-mootu jsme si odnesli spoustu poznatků, spoustu nových argumentů a také to, že 
arbitři jsou od toho, aby nám pomohli naši argumentaci rozvinout a vypilovat. Pre-mooty probíhají 
ve velmi přátelském duchu. Díky této zkušenosti jsme získali nové argumenty a více jistoty v našem 
projevu.  

 
Kateřina Kotarová 

FDI Moot 2020 Team Captain 



 
 
 

 
FDI Moot 2020: 

Nepolevující vůle po bezchybnosti 
 
S posledním listopadovým dnem se zakončily také všechna oficiální přípravná kola soutěže, tzv. 
pre-mooty. Náš tým, stejně jako další soutěžící, se však rozhodl proměnit specifika ročníku ve svůj 
prospěch a utkat se s konkurencí nad rámec koordinovaných pre-mootů. Možnosti virtuálního 
prostředí nám v tom hrály do karet, protože se nově nabízely příležitosti pokračovat v tréninku, 
navzdory časovým pásmům a místním hranicím, dokud naše vystupování nebude docela 
bezchybné. 

Nejprve jsme přijali nabídku na přátelskou simulaci od Státní univerzity v Rio de Janeiru. Po řadě 
vypjatých a vážných slyšeních, které jsme absolvovali v říjnovém měsíci, bylo toto první uvolněnější 
(pokud vůbec lze tento přívlastek spojovat s moot courtem), a proto i velmi vítané setkání. Bylo 
dohodnuto, že tým Masarykovy univerzity zde bude obhajovat zájmy státu. Jako právní zástupci se 
proto chopily slova Kateřina Kotarová a Michaela Kurková. Jelikož se tedy jednalo o pre-moot 
organizovaný mezi samotnými členy univerzitních týmů, bylo třeba obsadit i pozice arbitrů, jejichž 
role spočívá v kladení často záludných otázek a zejména hodnocení účastníků. Tuto úlohu 
rozhodce měl možnost si tentokrát vyzkoušet, a do tříčlenného senátu zasednout, i další člen 
našeho týmu – Michal Plšek. Soupeři zaujali jednu nám již známých pozic. Jejich argumentaci se 
nám tudíž bez problémů dařilo taktně odrážet. Bez potíží jsme také ustáli otázky arbitrů. Celkově 
jak my, tak snad i naši kolegové, na pleading vzpomínáme jako na velmi příjemné a přátelské 
setkání, na které rádi v budoucích letech navážeme. 

Téměř v předvečer zahájení světového kola FDI Moot jsme měli tu čest uspořádat poslední cvičný 
pleading proti Paris Bar School of Law, jejíž tým se v soutěži pravidelně umísťuje v předních 
pozicích. Do boje jsme se pustili s vervou a opět pomyslně zasedli na místa obhájců za smýšlený 
stát Laoc.  Ve stejném dívčím složení jsme sebevědomě prezentovaly naše obhajoby týkající se 
jurisdikce. Zlom přišel ve chvíli, kdy se jednání přeneslo do druhé poloviny a přišla řada na merita. 
Pařížani nás překvapili zcela originální a neotřelou argumentací, která šla možná až nad rámec 
očekávaných řešení samotnými tvůrci modelového zadání. Špičková znalost případu ale možná i 
neočekávaná a dobře promyšlená argumentace posléze vynesla naše soupeře až do samotného 
finále světového kola, za což jsme na ně také velmi pyšní. I přes naše počáteční zaskočení se však 
našemu týmu dostalo velmi pozitivního hodnocení. Přestože jsme tedy možná chvíli byly uvnitř 
nejisté, nedaly jsme to poznat navenek. Tento způsob vystupování, je rovněž jeden z důležitých 
věcí, které mají v hodnocení na moot courtech nezanedbatelnou váhu. 

 

Bc. Michaela Kurková 
FDI Team member 2020  



 
 

 
FDI Moot 2020: 
Světové Finále  

 
Finále FDI bylo pro celý tým dlouho očekávanou událostí. Díku zkušenostem z pre-mootů jsme 
dobře věděli, do čeho jdeme. Určitě jsme nebyli tolik nervózní a dokázali jsme odhadnout, jakou 
strategii zvolí naši soupeři. Prvního kola ve finále se chopila dvojice reprezentující claimanta – 
Michal Plšek a Michal Václavík. Utkali se s týmem z Iránu. Později stejného dne se kluci utkali ještě 
s týmem z Koreji. Oba týmy byly na finále dobře připraveny a o vítězství tedy mohla rozhodnout 
i drobná argumentační nepřesnost. Samo sebou jsme po každém kole vyhodnotili silné a slabé 
stránky naší strategie, abychom ještě lépe čelili ostatním týmům. To se vyplatilo zejména dvojici 
reprezentující zájmy států – Kačce a Míši   
 
Úroveň pleadingů byla mnohem vyšší, málokdy se podařilo protistranu zaskočit novým 
argumentem, a proto se spíše dbalo na formulaci argumentů a aplikaci příslušné judikatury. I přesto, 
že se nám nepodařilo postoupit do vyřazovacích kol, měla naše účast ve světovém finále pozitivní 
stránku, a to, že bodový rozdíl byl těsný a naše pleadingy byly velice vyrovnané. Nemuseli jsme tak 
odcházet se sklopenou hlavou. 
 
Zatímco kluci už měli volno, holky teprve pleadingy čekaly. První pleading absolvovaly Míša 
s Kačkou v pátek a postavily se proti soupeřům ze Singapuru. Složení arbitrů potvrdilo, že 
investiční právo už není jen tzv. „old boys club“, když v tribunálu obsadily dvě pozice ženy. 
S ohledem na to, že v soupeřově týmu byla také jedna slečna, pánové se museli v tomto případě 
spokojit s menšinou, což potvrzovalo také to, že se jen velmi těžko dostávali ke slovu.  
 
Toto kolo bylo velmi vyrovnané. Soupeři byly velmi dobře připraveni, ale Kačka s Míšou se 
nenechaly žádným novým argumentem soupeře rozhodit. Arbitři toto dokázali také ocenit, což se 
projevilo i v následném hodnocení, přičemž za tento pleading jsme obdrželi nejvíce bodů z celého 
finále.  
 
Poslední pleading se konal těsně před vyhlášením užší skupiny postupujících týmů. Los rozhodl o 
tom, že tým Masarykovy univerzity naposled obhájí pozici respondenta. Na daná křesla proto 
zasedly Kateřina Kotarová a Michaela Kurková. Našimi posledními soupeři byl rovněž dívčí tým 
z Čínské lidové republiky. Ačkoli jsme již nešly do ničeho nového, braly jsme toto jednání nanejvýš 
zodpovědně. Předchozí týmové výsledky jsme neznaly, a tak jsme si nesly v duchu přesvědčení, že 
při tomto setkání může být rozhodnuto o všem. Bylo to buď, anebo.  

 
Pomyslné ledy mezi týmy se prolomily už ve virtuálním předsálí, kde jsme měli možnost se poznat, 
sdělit si své dosavadní zážitky a prohodit pár slov. Samotný zápas probíhal plynule v již dobře 
známém duchu. Peprné byly však tentokrát dotazy arbitrů, kteří svými otázkami nejednou 
překvapili. Po uběhnutí časového limitu však nepřišla kýžená úleva, ale naopak další napětí. Napětí 
z toho, jak dopadla celková evaluace týmu a co bude následovat. 
 



Do užšího výběru se nám bohužel nepodařilo probojovat. S napětím jsme však sledovali průběh, 
abychom zjistili, jak se umístili naši konkurenti. Tým ze Singapuru, proti kterému stály holky 
v prvním kolem se probojoval do top 6.  
 
Od finále uběhly již dva měsíce a bez mootování máme najednou nějak moc volného času. Nové 
zadání bude zveřejněno již v únoru a my se těšíme na nový tým a že se třeba s někým z Vás budeme 
v tomto roce vídat při přípravě na světové finále.  
 

Kateřina Kotarová,  
Michaela Kurková,  

Michal Plšek,  
Michal Václavík 

 
FDI Moot 2020 Team Members 


